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Staatssecretarissen J&V en VWS snel in gesprek over tekort 

aan vrouwenopvangplaatsen - Tweede Kamer overweegt 

motie om hiervoor geld vrij te maken in voorjaarsnota.  

 

Commissiedebat Tweede Kamer ‘Zeden en (on)veiligheid vrouwen’, 3 april 2025  
 

Op 3 april 2025 voerde de Tweede Kamer een Commissiedebat over (on)veiligheid van vrouwen. 

Eerder deze week kwam het landelijk beeld uit de Monitor veilige opvang - Vereniging Valente  

beschikbaar. De uitkomsten hiervan bevestigen dat de aanpak van huiselijk geweld en het Plan 

van aanpak Stop Femicide! ernstig worden belemmerd door een tekort aan veilige 

opvangplaatsen voor vrouwen (en hun eventuele kinderen) die moeten vluchten vanwege 

huiselijk geweld. Valente drong er met een Brief Valente t.b.v. commissiedebat inzake 

(on)veiligheid vrouwen d.d. 3 april 2025 - Vereniging Valente, dan ook bij de Tweede Kamer op 

aan de regering op te roepen snel zorg te dragen voor voldoende opvangplaatsen voor vrouwen 

(en hun eventuele kinderen) die de thuissituatie moeten ontvluchten voor huiselijk geweld. In 

het debat was hier uitgebreid aandacht voor. Hieronder belangrijke inbreng en de uitkomsten 

samengevat. Het debat wordt vervolgd (waarschijnlijk volgende week) in een zgn. 

tweeminutendebat, waar ook moties kunnen worden aangekondigd en ingediend. 

Tekort vrouwenopvangplaatsen  

Verschillende Kamerleden (met name Van Nispen (SP), Mutluer (GL-PvdA), van der Werf (D’66) 
en Michon-Derkzen (VVD)) dringen aan op het snel (in de voorjaarsnota) oplossen van het tekort 

aan opvangplaatsen voor vrouwen (en hun eventuele kinderen) die vluchten voor huiselijk 

geweld.1 Het grote aantal vrouwen die noodgedwongen moet worden opgevangen in hotels 

moet z.s.m. stoppen, gaf van Nispen (SP) aan. Hij verwees daarbij ook naar de die er bij de 

Tweede Kamer op aandrong om dit snel te regelen. Vrouwen die vluchten voor huiselijk geweld 

kunnen niet langer wachten. Hij kondigde aan dat de SP een motie overweegt om de regering op 

te roepen de noodzakelijke 12 miljoen voor opvangplaatsen in de voorjaarsnota te regelen en 

noemt daarbij dat met dat geld 30 crisisopvangplaatsen en 123 vervolgopvangplaatsen zouden 

kunnen worden georganiseerd.   

De staatssecretaris van Justitie en Veiligheid deelt de zorg over tekort aan opvangplaatsen voor 

slachtoffers huiselijk geweld en verwijst o.a. naar het gesprek wat plaatsvindt met de VNG. De 

staatssecretaris zei toe haar zorg over tekort aan opvangplaatsen slachtoffers op korte termijn 

te gaan bespreken met de staatssecretaris van VWS, ook gezien de besprekingen van de 

voorjaarsnota.   

Fragmentatie van hulp en opvang aan slachtoffers  

Van Nispen (SP) merkt dat financieringsstromen en verantwoordelijkheden (van ministeries en 

gemeenten) als het gaat om hulp en opvang niet altijd duidelijk zijn.  Hij kan zich voorstellen dat 

een meer landelijke financiering passend is. Tegelijkertijd is hij van mening dat vrouwen die 

moeten vluchten voor huiselijk geweld en waar nu niet altijd veilige opvang voor is, hier niet op 

kunnen wachten. Een oplossing is nu nodig.  

https://www.valente.nl/kennisbank/monitor-veilige-opvang/
https://www.valente.nl/kennisbank/brief-valente-t-b-v-commissiedebat-jv-inzake-zeden-en-onveiligheid-vrouwen-d-d-3-april-2025/
https://www.valente.nl/kennisbank/brief-valente-t-b-v-commissiedebat-jv-inzake-zeden-en-onveiligheid-vrouwen-d-d-3-april-2025/
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Michon-Derkzen (VVD) valt hem daarin bij. Ook zij wil een snelle oplossing op korte termijn en 

tegelijkertijd is ook haar indruk dat het landschap van hulp, zorg en opvang sterk 

gefragmenteerd is en op middellange termijn verbetering behoeft.  Zij noemt daarbij het 

voorbeeld van Fier, die richting haar aangaf maar liefst 80 contracten te hebben met financiers. 

Zij pleit voor minder fragmentatie (en wellicht meer landelijke financiering) als het gaat om zorg 

en opvang a.g.v. huiselijk geweld en seksueel geweld, waaronder het bieden van veilige opvang 

aan vrouwen die vluchten voor huiselijk geweld.   

Veilig Thuis 

Van der Werf (D’66) merkt op dat er ongewenste wachttijden Veilig Thuis zijn en vraagt zich af 
hoe het staat met de hulplijn. Volgens de staatssecretaris Justitie en Veiligheid is het ministerie 

van VWS zich aan het voorbereiden om de chatfunctie van Veilig Thuis (nu nog van 9-17 uur) uit 

te breiden naar 24 uur, 7 dagen per week. Op vragen van Bruyning (NSC) geeft staatssecretaris 

Justitie en Veiligheid aan dat ze onvoldoende grip heeft op Veilig Thuis, om haar plannen te 

realiseren. Zij is ook hierbij afhankelijk van het ministerie van VWS, aangezien de relatie met 

Veilig Thuis bij dat ministerie is ondergebracht.  

Vanuit de Kamer wordt de vraag gesteld of Veilig Thuis ook het expertisecentrum huiselijk 

geweld zou moeten worden. Vanuit de Kamer werd er twijfel geuit of dat de beste plaats is. 

Overigens wordt opgemerkt dat er veel waardering is voor alle mensen die daar werken. 

Gecoördineerde regeringsbrede aanpak huiselijk geweld en femicide  

Verschillende Kamerleden merken op dat een effectieve aanpak van huiselijk geweld en 

femicide wordt belemmerd of vertraagd door de wijze waarop de Rijksoverheid is georganiseerd. 

Verschillende ministeries gaan over onderdelen van de aanpak (J&V, VWS en OCenW). De 

staatssecretaris van Justitie en Veiligheid geeft desgevraagd aan aan dat dit soms een probleem 

is, en dat zij zich inzet om belemmeringen weg te nemen. Als de Tweede Kamer het echt formeel 

anders wil, dan dient de Kamer hier een initiatief in te nemen.   

Mutluer (GL-PvdA) pleit voor een landelijke regeringscommissaris Gendergerelateerd geweld en 

femicide, welke ook recht doet aan de verplichtingen die Nederland is aangegaan in het Verdrag 

van Instanbul (red. Het verdrag spreekt over coördinerende mechanismen die regie en 

monitoring versterken). De staatssecretaris van Justitie en Veiligheid verwijst hierbij naar een 

onderzoek van de Raad van Openbaar Bestuur, die naar verwachting voor de zomer een rapport 

oplevert die hierover gaat.   

Seksueel geweld  

Veel Kamerleden vragen aandacht voor de aanpak seksueel geweld. Onder andere Krul (CDA) 

heeft een uitgebreid betoog om online seksueel geweld voortvarend en stevig aan te pakken. 

Eerdmans (JA21) wijst o.a. op het capaciteitstekort zedenpolitie. Hij dringt ook aan op meer zgn. 

‘slachtofferofficieren’.   

Wetsvoorstel psychisch geweld  

Op vragen van Kamerlid van Nispen (SP) geeft de staatssecretaris van Justitie en Veiligheid aan 

dat de contouren van het wetsvoorstel psychisch geweld tegen de zomer 2025 er zal moeten 

zijn. Kamerlid Mutluer (GL-PvdA) vraagt of het niet toch sneller kan, zeker als gebruik wordt 

gemaakt van de ervaringen vanuit het Verenigd Koninkrijk. De staatssecretaris van Justitie en 

Veiligheid geeft aan dat deze tijd echt nodig is om zorgvuldig tot het wetsvoorstel te komen.   


